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Samenstelling van de commissie: 

Voorzitter: mevrouw Monica Van Kerrebroeck.

Vaste leden:

de heer Werner Marginet, de dames Katleen Martens, An 
Michiels, Marie-Rose Morel, Linda Vissers;

mevrouw Kathleen Helsen, de heer Luc Martens, de dames 
Sabine Poleyn, Monica Van Kerrebroeck;

de heren Karlos Callens, Gilbert Van Baelen, mevrouw 
Marleen Vanderpoorten;

de heer Ludo Sannen, mevrouw Anissa Temsamani, de heer 
Robert Voorhamme.

Plaatsvervangers:

mevrouw Marijke Dillen, de heren Pieter Huybrechts, Stefaan 
Sintobin, de dames Greet Van Linter, Gerda Van Steenberge;

mevrouw Cathy Berx, de heer Jos De Meyer, mevrouw Veerle 
Heeren, de heer Jan Laurys;

de dames Margriet Hermans, Anne Marie Hoebeke, Vera Van 
der Borght;

de heer Chokri Mahassine, mevrouw Elke Roex, de heer Joris 
Vandenbroucke.

Toegevoegde leden: 

de heer Jef Tavernier;

de heer Kris Van Dijck.
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DAMES EN HEREN,

De Commissie voor Onderwijs, Vorming, Weten-
schap en Innovatie besprak op 13 oktober 2005 het 
voorstel van resolutie van de heer Jos De Meyer, 
mevrouw Marleen Vanderpoorten, de heren Ludo 
Sannen en Kris Van Dijck en mevrouw Monica Van 
Kerrebroeck betreffende een voorkooprecht van 
scholen. 

I. Toelichting door de heer Jos De Meyer, indiener

De heer Jos De Meyer veronderstelt dat het probleem 
van de schoolinfrastructuur voldoende bekend is. 
Naar aanleiding van een interpellatie had de com-
missie deze morgen hierover nog een uitgebreid 
gesprek. De wachtlijst telt ruim 1.300 dossiers, voor 
een bedrag van meer dan een miljard euro. 

Eigentijdse schoolinfrastructuur is belangrijk voor 
het welzijn van personeel en leerlingen en heeft zelfs 
een invloed op de schoolse resultaten. 

In Vlaanderen liggen de investeringen voor school-
gebouwen onder het OESO-gemiddelde. Enerzijds is 
er de reguliere financiering, anderzijds de denkpiste 
voor een alternatieve financiering, waarover de minis-
ter de commissie deze morgen nog een hoopgevend 
perspectief  heeft geboden. 

Daarnaast kunnen volgens hem ook kleinere stapjes 
worden gezet. In dat verband reikt het voorstel van 
resolutie een nieuwe mogelijkheid aan. Het vraagt 
formeel aan de Vlaamse Regering dat ze zou laten 
onderzoeken of  een vorm van voorkooprecht voor 
andere scholen en inrichtende machten mogelijk is 
bij de verkoop van schoolgebouwen die werden gefi-
nancierd met overheidsmiddelen. Zo kan volgens 
hem een aantal problemen sneller en efficiënter wor-
den opgelost. Hij acht verder onderzoek inderdaad 
noodzakelijk, omdat het op juridisch vlak geen een-
voudige zaak is. 

Een voorkooprecht zou de kleine naijver, die soms wel 
bestaat tussen verschillende netten en instellingen van 
eenzelfde gemeente, kunnen voorkomen en kan bijdra-
gen tot een betere huisvesting voor alle leerlingen. 

II. Bespreking

De heer Werner Marginet verklaart dat het Vlaams 
Belang principieel akkoord is met dit voorstel van 
resolutie en het daarom ook zal goedkeuren. Zijn 

fractie vraagt zich wel af  of  het gaat om een vaak 
voorkomende situatie. Hij veronderstelt dat het 
onderzoek dat zal uitwijzen. 

Zijn fractie is wel teleurgesteld over het gebrek aan 
intellectuele eerlijkheid bij de heer De Meyer die de 
initiatieven van zijn fractie, in casu de vraag om uit-
leg van mevrouw Michiels, niet mee heeft vermeld, 
ook niet bij de behandeling van deze problematiek 
die duidelijk de partijgrenzen overschrijdt. 

De heer Robert Voorhamme verklaart dat zijn frac-
tie het voorstel van resolutie mee zal goedkeuren. 
Hij veronderstelt dat het een goed voorstel is dat een 
onderzoek waard is. Hierbij moeten volgens hem wel 
de aspecten worden betrokken die te maken hebben 
met een globaal patrimoniumbeheer op lokaal vlak. 
Dat ligt in het verlengde van een andere aanpak van 
de financiering van schoolgebouwen. Een lokale her-
schikking van het patrimonium omwille van inves-
teringen in schoolgebouwen mag niet onmogelijk 
worden gemaakt door een beroep op het voorkoop-
recht. 

De heer Ludo Sannen stelt dat men door middel van 
een ruiloperatie tot concentratie en campusvorming 
moet kunnen komen. Dit aspect kan mee onderzocht 
worden. 

Mevrouw Monica Van Kerrebroeck, voorzitter, stelt 
dat de juridische mogelijkheden eerst moeten worden 
onderzocht. Ze stelt dat er in Gent al soortgelijke 
operaties zijn geweest, waarbij verschillende netten 
waren betrokken. 

III. Stemming

Het voorstel van resolutie betreffende een voorkoop-
recht voor scholen wordt unaniem aangenomen met 
13 stemmen. 

De verslaggever, De voorzitter,

Anissa  Monica 
TEMSAMANI VAN KERREBROECK

––––––––––––––––––––


